










Informatieavond Schaiksedijk 12 
 
20:00 uur - 1 juli 2015 
 
 
Voor belanghebbenden en geïnteresseerden was er een informatieavond over de voorgenomen vesti-
ging van een pluimveehouderij aan de Schaiksedijk 12 te Riethoven in gemeenschapshuis De Riet-
stek in Riethoven. 
 
De informatieavond was een vervolg op de dialoogavond 14 januari 2015 en de informatiebijeenkomst 
van 22 april 2015, waar de opzet van plannen door initiatiefnemer zijn gepresenteerd. Deze informa-
tieavond staat, als vervolg op het dialoog, in het teken van de presentatie van de resultaten in de MER 
en de concrete invulling van het bestemmingsplan. 
 
Wethouder Kuijken opende de bijeenkomst en gaf een korte toelichting over het traject. De heer Van 
Dorsten heeft namens de gemeente de te doorlopen procedure toegelicht en daarbij gewezen op de 
mogelijkheden om op de plannen te kunnen reageren. Door de gemeente wordt de nadruk gelegd op 
het gegeven dat de MER en het bestemmingsplan door de initiatiefnemer zijn opgesteld, maar nog 
niet zijn beoordeeld en derhalve ook nog niet door de gemeente zijn goedgekeurd. Pas wanneer de 
gemeente kan instemmen met de ingediende stukken, zullen deze ter visie worden gelegd. 
 
Vervolgens is het woord aan initiatiefnemer gegeven. Namens initiatiefnemer heeft Van Dun Advies 
een presentatie voorbereid. De presentatie is separaat bijgevoegd.  Tijdens en na de presentatie zijn 
vragen gesteld en is discussie geweest.  
Onderstaand zal worden ingegaan op de ter sprake gekomen onderwerpen. 
 
 
Discussie/vragen tijdens presentatie 
 
Worden de zienswijzen op de NRD meegenomen bij de beoordeling? 
In de NRD zijn de kaders van het onderzoek beschreven. Eenieder heeft hierop zijn bedenkingen 
kunnen uiten doormiddel van het indienen van een zienswijzen. In de MER moet worden aangegeven 
hoe met de ingediende zienswijzen is omgegaan. De gemeente zal de MER beoordelen, daarbij zal 
eveneens gekeken worden hoe de ingekomen zienswijzen door initiatiefnemer zijn verwerkt. Ook de 
commissie mer en in laatste instantie de rechter zal dit beoordelen. 
 
Er wordt gesproken over twee alternatieve bedrijfsvoeringen, welk alternatief zal in praktijk worden 
gebracht? 
Welk alternatief operationeel zal worden gemaakt is afhankelijk van de marktwerking. In principe zal 
worden gestart met de ‘langzaam groeiende kip’, waarbij maximaal 144.000 kippen zullen worden 
gehouden. Wanneer er een grotere vraag ontstaat naar de ‘beter-leven’-kip (1 ster), dan kan worden 
overgeschakeld naar een bedrijfsvoering met maximaal 85.000 kippen. De effecten van beide alterna-
tieven op het milieu zijn in de MER onderzocht. De wens van initiatiefnemer is om te gaan werken met 
de ‘beter-leven-kip’. 
 
Ten opzichte van het huidige bedrijf wat aan de Schaiksedijk 12 is gevestigd, zijn de plannen om een 
pluimveehouderij te vestigen een verslechtering van de situatie. 
Momenteel is er op de locatie Schaiksedijk 12 sprake van een melkveehouderij, waarbij op grond van 
een verleende vergunning 50 melkkoeien kunnen worden gehouden. Er is sprake van een agrarisch 
bouwvlak van ca. 7.700m

2
. In de beoogde situatie is er sprake van een bouwvlak van 1,5 ha met 

maximaal 144.000 kippen. Ui de MER moet blijken of de uitbreiding milieutechnisch mogelijk is. 
 
Hoe wordt achteraf getoetst of het bedrijf voldoet aan alle eisen zoals die nu worden uitgelegd? 
De bedrijfsvoering dient gevoerd te worden conform de vergunning die aan het bedrijf is verleend. 
Wanneer het bedrijf niet conform de regels werkt kan hiertegen worden opgetreden door (o.a.) de 
gemeente. 
 
  



Is het voor het bedrijf mogelijk om te switchen tussen de alternatieven? 

Doordat er bij de ‘beter-leven’-kip (85.000) wordt gewerkt met een vrije uitloop en bij de ‘langzaam 
groeiende’- kip (144.000) niet, dienen de stallen te worden aangepast. In theorie is dit uiteraard moge-
lijk. Maar de aanpassingen zijn dusdanig groot en prijzig, dat een dergelijke switch tussen de alterna-
tieven niet aan de orde is. 
 
De achtergrondbelasting geur betreft de totale belasting van alle veehouderijen in een straal van 2 km 
rondom een geurgevoelig object. Op basis waarvan wordt die 2 km bepaald? 
Om de invloed van veehouderijen te kunnen bepalen is uiteengezet tot hoever de geurbelasting van 
een veehouderij kan reiken. Hieruit is gebleken dat op 2 km afstand geen geurbelasting van een vee-
houderij meer waarneembaar is. Door alle bedrijven binnen 2 km te nemen wordt een marge geomen 
welke zeker voldoet. 
 
Het bedrijf wordt opgericht nabij het riviertje de Run. Dit is een wandelgebied voor veel mensen. Zijn 
er voor de mensen die daar wandelen, op korte afstand van het bedrijf, geen overlast en gezondheids-
risico’s? 
Kortstondige blootstelling levert naar mening van initiatiefnemer geen gezondheidsrisico’s op. 
 
Hoe komt het dat de geurverspreiding niet in oostelijke  richting gaat (ivm windrichting)? 
De lucht van de stallen wordt via de ventilatoren verticaal zo hoog mogelijk weg geblazen. Op deze 
manier wordt geurverspreiding, en daarmee geuroverlast, zoveel mogelijk beperkt. Daarnaast is aan 
de oostkant een bestaand varkensbedrijf gelegen dat relatief gezien een grote invloed heeft. 
 
Ultrafijnstof 
In de MER is de zijn de fijnstof-soorten PM10 en PM2,5 meegenomen. De zogenaamde Ultra-fijnstof 
(PM0,1) is niet meegenomen, doordat deze vorm van fijnstof niet vrij kan komen bij veehouderijen. 
 
Hoe kan worden gegarandeerd dat in de toekomst het bedrijf niet verder groeit van 4 naar 8 stallen? 
Het beoogde agrarische bouwvlak met 1,5 ha al zijn maximale omvang bereikt. Het toevoegen van 
meer oppervlakte aan bedrijfsbebouwing is alleen mogelijk wanneer er sprake is van een zorgvuldige 
veehouderij, in overeenstemming met de provinciale verordening ruimte. 
 
De waarden van de fijnstof die worden gebruikt in de rekenmodellen van de MER zijn bepaald op ba-
sis van een landelijke database. Deze landelijke database krijgt zijn input mede op basis van door het 
hele land opgestelde ‘snuffelpalen’. Wat zijn de locaties van die ‘snuffelpalen’? 
De locaties van de meetpunten voor fijnstof zijn terug te vinden via de website van het Rijksinstituut 
voor Volksgezondheid en Milieu (http://www.rivm.nl). Op die website is ook andere informatie ten aan-
zien van fijnstof terug te vinden. 
NB. De informatie van het Landelijk Meetpunt Luchtkwaliteit is rechtstreeks terug te vinden via 
http://www.lml.rivm.nl. Tevens is hier uitgelegd hoe het meten in zijn werk gaat en waarom op deze 
manier wordt gemeten. 
 
Er zijn plannen om een ‘snuffelpaal’ te plaatsen bij rotonde het Stuivertje in Eersel. De afstand van het 
Stuivertje tot aan de Schaiksedijk en Walik is substantieel. Hoe kan er, zonder dat er ter plaatse wordt 
gemeten met meet-apparatuur, van worden uitgegaan dat de fijnstof waarden in Walik voldoen? 
De gegevens die zijn gebruikt, komen uit het landelijk meetnet, deze gegevens zijn betrouwbaar en 
algemeen geaccepteerd om te gebruiken bij berekeningen. 
 
Wat is de relatie tussen de warmte wisselaar en de depositie van stikstof? 
Door gebruik te maken van een warmte wisselaar ontstaat er een stalklimaat waarbij de mest sneller 
indroogt. Depositie van stikstof en ammoniak vindt niet plaats bij ‘droge’ mest. Op deze manier komt 
er ook minder geur vrij. 
 
Er zijn allerlei onderzoeken gaande die betrekking hebben op de effecten van de veehouderij op de 
volksgezondheid. O.a. door het RIVM en de GGD. Het stellen dat uit recent onderzoek geen verband 
is aangetoond tussen luchtwegklachten bij personen in gebieden met een hoge veedichtheid en overi-
ge gebieden is niet correct! 
Initiatiefnemer beaamt dat de stelling ongunstig is gekozen en dat deze genuanceerd moet worden. 
Door de gemeente wordt aangegeven dat de GGD betrokken zal worden bij de beoordeling van de 
MER. 

http://www.rivm.nl/
http://www.lml.rivm.nl/


Reacties/discussies/vragen na afloop presentatie 
 
Het bewonerscomité Walik geeft te kennen teleurgesteld te zijn in het verhaal van initiatiefnemer. Er 
zijn 18 zienswijzen ingediend. Er is door initiatiefnemer in zijn verhaal niet ingegaan wat hij heeft ge-
daan met de ingekomen zienswijzen. 
Het bewonerscomité is van mening dat er een nul-meting met meetapparatuur moet worden gedaan in 
Walik. Een dergelijke meting zal uitwijzen dat de waarden hoger zijn dan de waarden welke door initia-
tiefnemer worden gebruikt in de MER. Er dient vanuit gegaan te worden dat de normen in de toekomst 
zullen worden bijgesteld. 
Het bewonerscomité is van mening dat de GGD actief dient te worden betrokken in het proces. Vol-
gens het bewonerscomité leven er in Walik veel mensen met COPD. 
Het bewonerscomité verbaasd zich over het feit dat er geen onderzoek is gedaan naar alternatieve 
locaties om te vestigen. Er zijn voldoende locaties te koop waar het bedrijf zich zou kunnen vestigen. 

 Initiatiefnemer reageert op het bewonerscomité door aan te geven dat de gehouden presenta-
tie een samenvatting betreft van de MER. In de MER zijn alle ingekomen zienswijzen behan-
deld. 

 
Gesteld wordt dat initiatiefnemer op zijn huidige locatie voldoende ruimte heeft om het bedrijf binnen 
zijn perceel te kunnen verplaatsen. Waarom heeft initiatiefnemer dit niet gedaan maar ervoor gekozen 
om te verplaatsen naar de Schaiksedijk? 

 Het verplaatsen van het bedrijf binnen zijn huidige perceel was niet mogelijk. De huidige loca-
tie is aangeduid als een extensiveringsgebied. Hierbinnen is het niet mogelijk om een vee-
houderijbedrijf te verplaatsen. Om die reden is gezocht naar een locatie waar wel mogelijkhe-
den waren. 

 
Vanuit het publiek wordt aangegeven dat geen van de ingediende zienswijzen is terug gekomen in de 
presentatie. Verwacht was dat er een mogelijkheid zou zijn om de concept-MER te bespreken. 
 
Gevraagd wordt wat er met datgene wat vanavond is besproken gedaan wordt? 

 Er wordt een verslag gemaakt van datgene wat is besproken. In de toelichting van het be-
stemmingsplan worden de verslagen van de verschillende dialogen opgenomen. 

 
Gevraagd wordt of er een nul-meting wordt gehouden met meetapparatuur? 
 
Aan wethouder Kuijken wordt de vraag gesteld wat er voor een groene gemeente als Bergeijk belang-
rijk is: één ondernemer of de volksgezondheid van een ondernemer? 

 De wethouder geeft aan dat er op de juiste plek mogelijkheden zijn voor agrarische onderne-
mers om zich te ontwikkelen. 

 
Gevraagd wordt wat het percentage is van de economische activiteiten van de agrariërs in Bergeijk. 

 Deze cijfers zijn niet paraat, maar dat is deze avond niet aan de orde. 
 
Veel van de zienswijzen die zijn ingediend tegen de NRD zijn afkomstig van mensen uit Walik. Men-
sen die ook in grote getalen hier in de zaal aanwezig zijn. Wat is benoemd is in de zienswijzen is dus 
belangrijk voor de mensen. Waarom wordt er vanavond niet ingegaan op die zienswijzen? 

 De avond was bedoeld om de resultaten van de MER te presenteren. Onderdeel van de mili-
eueffecten is ook volksgezondheid. 

 Er is een dialoog ontstaan aan de hand van de presentatie. De inbreng van de avond wordt 
meegenomen bij de afweging. 

 
Ondanks de dialoogavond is er nog steeds sprake van een kloof tussen de omwonenden en het be-
drijf. 
 
Er dient een afweging gemaakt te worden tussen de belangen van het bedrijf en de belangen van de 
mensen en de natuur. De agrarische sector heeft een ‘giga’-ontwikkeling doorgemaakt. We leven in 
een dichtbevolkt gebied waardoor er altijd sprake is van geuroverlast. Overwogen moet worden om 
het bedrijf te verplaatsen naar een minder dichtbevolkt gebied waar meer ruimte is. De afweging die 
gemaakt moet worden is er één van het individuele belang tegen die van het algemene belang. Na-
drukkelijk wordt gevraagd om de emotie van de inwoners van Walik bij de afweging te betrekken. 
 



 
De kippen in pluimveehouderijen zitten vol met allerlei antibiotica. Doordat bacteriën resistent worden 
brengt dit een groot risico voor de volksgezondheid met zich mee. 
 
Gevraagd wordt door wie de MER wordt opgesteld. 

 De MER wordt opgesteld door initiatiefnemer. De MER wordt beoordeeld door de gemeente, 
hierbij doet de gemeente een beroep op de Omgevingsdienst Zuidoost Brabant. Hierbij zal 
ook bekeken worden of op een correcte manier is ingegaan op de ingediende zienswijzen. In 
een latere fase van het proces zal de onafhankelijke commissie-mer de MER beoordelen. 

 
Kijkt de commissie-mer ook naar de aannames die zijn gedaan in de MER? 

 De commissie-mer doet (evenals de gemeente) een volledige herbeoordeling. 
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